



## Press Releases

### ICAC Statement

**2018-12-12**

The ICAC today (December 12) issued the following statement:

“Following receipt of complaints, the ICAC had conducted investigation into various allegations of corruption and misconduct in public office against Mr Leung Chun-ying, former Chief Executive of the Hong Kong Special Administrative Region and Mr Holden Chow Ho-ding, a member of the Legislative Council (Legco). The allegations arose from (i) Leung’s entering into an agreement with UGL Limited and receiving payments pursuant to the agreement, and (ii) suspected interference by Leung and Chow with the inquiry of the “Select Committee to Inquire into Matters about the Agreement between Mr Leung Chun-ying and the Australian firm UGL Limited” of the Legco. The findings of the investigation were submitted to the Department of Justice (DoJ) for legal advice. The DoJ considered that there is insufficient evidence to support a reasonable prospect of conviction against the above-mentioned persons for any criminal offence.

In accordance with established procedures, the ICAC today (December 12) submitted an investigation report to the independent Operations Review Committee (ORC), which oversees ICAC investigations. After considering the report and the legal advice given, the ORC endorsed that no further investigative action should be taken by the ICAC.

The ICAC notes that the DoJ will issue a statement outlining the main reasons for the decision of not instituting prosecution against the persons involved in the case.”

[Back to Index](#)



## 新聞公佈

### 廉署聲明

2018年12月12日

廉政公署今日(十二月十二日)發表以下聲明：

「廉署已就前任香港特別行政區行政長官梁振英及立法會議員周浩鼎被指稱涉嫌觸犯貪污以及公職人員行為失當罪行的投訴完成調查。有關投訴是源於(一)梁振英與UGL Limited達成一份協議，並按該協議收取款項；及(二)梁振英及周浩鼎被懷疑干預立法會『調查梁振英先生與澳洲企業UGL Limited所訂協議的事宜專責委員會』的調查。廉署就有關調查結果，已向律政司徵詢法律意見。律政司認為沒有足夠證據向上述人士提出檢控而達致合理機會定罪。

根據既定程序，廉署已於今日(十二月十二日)將調查結果呈交負責監察廉署調查工作的獨立『審查貪污舉報諮詢委員會』審議。在審閱有關報告及法律意見後，委員會同意廉署無須作進一步調查。

廉署知悉律政司會發表聲明，闡述決定不對涉案人士提出檢控的主要原因。」

[返回目錄](#)